
P r o t o k ó ł  Nr XLI/21 

 

z sesji nadzwyczajnej  Rady Miejskiej Trzcianki z 14 października 2021 r.   

Sesja odbyła się w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego Trzcianki w godz. od 18
30

 do 

godz.19
05

.     

 

Porządek obrad, wraz z załączonymi materiałami, jakie otrzymali radni na sesję, 

stanowi załącznik nr 1.  

W sesji uczestniczyło 17  radnych. Lista obecności – załącznik nr 2.   

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Trzcianki  

Robert Matkowski.   

Protokołowała Marzena Domagała, inspektor ds. obsługi Rady. 

Obrady Rady Miejskiej zostały utrwalone na nośniku CD, zawierającym 

nagrania wszystkich wypowiedzi w trakcie obrad, który stanowi integralną część 

protokołu.  

 

Ad 1) Otwarcie obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Trzcianki Robert Matkowski, działając zgodnie 

z art. 20 ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym, otworzył sesję Rady Miejskiej 

Trzcianki witając: 

- radnych Rady Miejskiej Trzcianki,  

- burmistrza Trzcianki pana Krzysztofa W. Jaworskiego,  

- zastępcę burmistrza Trzcianki pana Witolda Putyrskiego,  

- pana Daniela Krysztofiaka prezesa Kombud sp. z o.o. w Trzciance, 

- sekretarz gminy Alinę Matkowską, 

- radcę prawnego panią Danutę Ciesielską, 

- kierowników referatów,  

- inspektora biura Rady Marzenę Domagałę, 

oraz mieszkańców Trzcianki oglądających sesję, przedstawicieli lokalnych 

mediów.  

Następnie poinformował, że zgodnie z § 25 ust. 4 pkt 17 Rozporządzenia Rady 

Ministrów z dnia 11 czerwca 2021 r. w sprawie ustanowienia określonych 

ograniczeń, nakazów i zakazów w związku z wystąpieniem stanu epidemii 

osoby wykonujące czynności zawodowe, służbowe lub zarobkowe w budynkach 

użyteczności publicznej, w tym w budynkach użyteczności publicznej 



2 

 

przeznaczonych na potrzeby administracji publicznej są zwolnione z obowiązku 

noszenia maseczek.  

Przewodniczący Rady R. Matkowski poinformował, że sesja zwołana jest na 

wniosek podpisany przez 9 radnych,  z dnia 11.10.2021 r., czyli  

w trybie nadzwyczajnym. Sesja ma dotyczyć, zgodnie z intencjami 

wnioskodawców, które osobiście popiera, wyrażenia negatywnego stanowiska 

do pomysłu budowy kompostowni na terenie naszej gminy. Jest to pomysł, 

który realizowany jest przez burmistrza K.W. Jaworskiego. Zwrócił się  

z pytaniem do wnioskodawców sesji, kto jest przedstawicielem radnych, aby 

osoba ta przedstawiła wniosek.  

Poprosił radcę prawnego o wyrażenie swojej opinii na temat załączonego 

projektu uchwały.  

Pani D. Ciesielska poinformowała radnych o swoim zastrzeżeniu formalnym do 

porządku obrad, w którym znajduje się projekt uchwały w sprawie budowy 

kompostowni, Zwróciła uwagę, że załącznikiem do uchwały jest stanowisko 

Rady Miejskiej Trzcianki. Zgodnie ze statutem gminy Trzcianka, stanowiska nie 

są podejmowane w formie uchwał. Rada może podejmować uchwały, 

stanowiska i opinie. Można podjąć stanowisko ale nie jako część uchwały. Ten 

problem nie wymaga podjęcia uchwały. Gdyby problem by konkretny, miał 

oparcie w przepisach prawa materialnego, wówczas można podjąć uchwałę. To 

jest kierunek działań dla burmistrza. W tej części porządku obrad należałoby 

zmienić zapis: „podjecie uchwały w sprawie kompostowni” na podjęcie 

stanowiska w sprawie kompostowni”.  

Przewodniczący Rady R. Matkowski poprosił radnych o zalogowanie się  

i potwierdzenie obecności. W tym momencie w sesji uczestniczyło 20 radnych. 

Nieobecny W. Kilian. Wydruk listy z systemu – załącznik nr 3. 

Przewodniczący Rady stwierdził quorum informując, że w sesji uczestniczy  

20 radnych, co umożliwia podejmowanie prawomocnych decyzji Rady.  

Poprosił wnioskodawców o przedstawienie swojego wniosku.  

Radny M. Walkowiak zwracając się do obecnych oraz mieszkańców Trzcianki 

stwierdził, że podpisując się pod tym wnioskiem o zwołanie sesji 

nadzwyczajnej, wiedział że musi i chce podpisać ten wniosek ze względu na 

ważną rzecz. Temat kompostowni powinien zacząć się na sesji i zakończyć,  
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a tak nie było. Cała dyskusja na temat kompostowni odbywała się w innych 

miejscach, niż sesja Rady Miejskiej. Jego zdaniem jest to niedopuszczalne.  

Dodał, że radni mieli przyjemność odwiedzić kompostownię w Suchym Lesie, 

zobaczyć tę instalację, zapoznać się z warunkami i wyrobić opinię. Tą opinią 

dzielono się w wąskim gronie. Na jednej z komisji pojawiła się teczka Zakład 

Produkcji Kompostu. Był to materiał przygotowany przez Kombud. Otrzymał 

również telefon z telewizji kablowej z pytaniem czy zakładana jest spółka. Na 

terenie miasta działają ludzie, którzy zbierają podpisy przeciwko kompostowni. 

Działo się wszystko, dyskusja toczyła się w miejscach różnych, a radni nie mieli 

możliwości wypowiedzenia się na ten temat.  

Stwierdził również, że do tej pory nie wie, co to za spółka, kto ją założył, kto nią 

kieruje, czy jest zamysł powstania kompostowni, czy nie. To miejsce jest 

odpowiednim, aby radni przedyskutowali i dowiedzieli się czy jest 

kompostownia budowana, czy nie. Zakończyć ten temat i wyrazić swoje opinie. 

Chciałby wyrazić swoją opinie i chciałby, aby koledzy z klubu również wyrazili, 

jak również z dwóch innych klubów, którzy byli inicjatorami dzisiejszego 

spotkania.  W samym stanowisku jest zapisana ważna kwestia społeczna. Nie 

wiadomo, gdzie będzie Trzcianka za dwa lata finansowo i to należy mocno 

podkreślić. Jesteśmy w trakcie reformy podatkowej. W przyszłym roku może 

być mniej dochodów z PIT ok. 2,2 mln zł. Nie wiadomo czy będzie to w jakiś 

sposób wyrównane. Ponadto przyjęto jakieś plany, budowa basenu, budowa 

obwodnicy. Nie wiadomo, w jakim trybie miałaby powstawać kompostownia, 

jakie kwoty przeznaczane na budowę tej instalacji. Podejmowanie ryzyka 

budowania tej instalacji w tym momencie jest bezzasadne. Ponadto odnieśliśmy 

się również do kwestii społecznych. Ryzyko budowy tej instalacji, 

doprowadzenia do niepokoju społecznego, do skłócenia społeczeństwa jest 

niedopuszczalne. Nie można dzielić w ten sposób społeczeństwa. Ryzyko 

podjęcia tej decyzji będzie niewspółmierne do korzyści. W związku z tym 

złożono wniosek o sesję, aby powiedzieć stanowcze nie budowie tej instalacji  

w Trzciance. Taka jest intencja radnych.  

 

Przewodniczący Rady R. Matkowski odczytał wniosek Klubu radnych „Nasza 

Gmina”, klubu radnych „Platforma Obywatelska”, klubu radnych Trzcianka 

2050” z 11.10.2021 r. o zwołanie sesji (załącznik do porządku obrad).  

Następnie odczytał projekt stanowiska Rady Miejskiej Trzcianki dotyczące 

budowy kompostowni w Trzciance (załącznik do porządku obrad). 
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Następnie przedstawił porządek obrad. Poinformował również, że otrzymał 

wnioski o zabranie głosu: 

- pana  

- pana  

- pana  

 

Radca prawny D. Ciesielska przypomniała, aby dokonać zmiany porządku obrad 

w punkcie 4, jeżeli wnioskodawcy wyrażą zgodę.  

Wnioskodawcy sesji nadzwyczajnej wyrazili zgodę na zmianę punktu  

4 w porządku obrad na 4. Podjęcie stanowiska Rady Miejskiej Trzcianki  

w sprawie budowy kompostowni.  

Powyższe przyjęto w głosowaniu: za 20 (jednogłośnie). Karta głosowania 

imiennego – załącznik nr 4.  

 

Ad 2) Przedstawienie tematu budowy kompostowni.  

 

Radna J. Durejko złożyła wniosek formalny o zamknięcie punktu  

2. Przedstawienie tematu budowy kompostowni uzasadniając, że jako radni 

otrzymali sporo informacji na temat budowy kompostowni, warunków 

technicznych, były spotkania z przedstawicielami Kombudu i Firmy Saur, 

wyjazd do kompostowni w Suchym Lesie. Opinia publiczna była 

poinformowana o tym przedsięwzięciu oraz jego skutkach. Jej zdaniem 

kilkugodzinne przedstawianie pomysłu, który nie ma aprobaty społecznej, nie 

ma sensu. Prosiła o przegłosowanie jej wniosku.  

 

Radny W. Natkaniec zwrócił się do radnej J. Durejko czy jest za powstaniem 

kompostowni, bo radni chcą aby kompostownia nie powstała i chcą przyjąć 

stanowisko w tej sprawie. 

 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że radna wnioskowała o zamknięcie dyskusji  

w punkcie 2 i przejście do punktu 3 bez dyskusji.  

 

Radny W. Natkaniec uzupełnił, że jest za dyskusją, aby każdy radny mógł się 

wypowiedzieć. Jeśli ktoś będzie za kompostownią, warto byłoby usłyszeć ten 

głos.  
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Wniosek formalny został przyjęty w głosowaniu: za 16, przeciwko 2, 

wstrzymujących 2. Karta głosowania imiennego – załącznik nr 5. 

 

Ad. 3) Dyskusja w sprawie budowy kompostowni.  

 

Radna J. Kamińska złożyła wniosek formalny w sprawie zamknięcia punktu 3. 

Dyskusja w sprawie budowy kompostowni uzasadniając, że wszyscy radni są 

zgodni, co do podjęcia stanowiska, więc nie ma co dyskutować  na ten temat.  

 

Nikt z radnych nie był przeciwny.  

 

Wniosek formalny został przyjęty w głosowaniu: za 18, przeciwko 1, 

wstrzymujących 1. Karta głosowania imiennego – załącznik nr 6. 

 

Ad 4) Podjęcie stanowiska Rady Miejskiej Trzcianki w sprawie budowy 

kompostowni.  

Przewodniczący Rady odczytał treść stanowiska Rady Miejskiej Trzcianki  

w sprawie budowy kompostowni, jak w załączniku do wniosku o zwołanie sesji 

nadzwyczajnej.  

Nikt nie miał uwag. Przystąpiono do głosowania.  

Stanowisko Rady Miejskiej Trzcianki w sprawie budowy kompostowni zostało 

podjęte w głosowaniu: za 20 (jednogłośnie). Karta głosowania imiennego – 

załącznik nr 7. Stanowisko – załącznik nr 8.  

 

Ad 5) Zamknięcie obrad. 

 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej 

Trzcianki Robert Matkowski, zamknął obrady.  

 

            Protokolant                                                      Przewodniczący obrad 

/-/ insp. Marzena Domagała                                                     Przewodniczący      

                                                                                        Rady Miejskiej Trzcianki  

                                                                                             /-/Robert Matkowski
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